

2021 Spring Semester: Seminar (II) 專題討論 (二)

地點：綜合二館 506

課程須知：

1. 專題討論總成績計算：口頭報告 (60%)+ 提問表現 (30%) +學習態度 (10%)。
2. 課堂中請勿使用有網路功能之 3C 產品 (如電腦、平板、手機…等)。未尊重課堂規範者，當次課堂時間將暫時保管其設備並扣減學期總成績 3 分/次。
3. 早上 9 點 開始上課，遲到 10 分鐘以上者直接紀錄為缺席。
4. 每次請事假或公假需在一週前請指導老師簽名 (請假單至海生所網頁下載)。
5. 缺席或非請假每次扣減學期總成績 5 分/次。不到 3 次以上 (含 3 次)，本課程直接紀錄不及格。
6. 演講內容的 Powerpoint 檔及演講題目皆需以英文書寫，英文文法及內容，需事先請指導老師修改。
7. 每人演講時間 25-30 分鐘，以不超過 30 分鐘 為原則。發問及討論為 10 分鐘。指定發問者每次提問加 2 分，未能提出問題者則倒扣 1 分。非指定發問者提問則加 1 分。
8. 演講者請將英文講題及摘要於一週前 e-mail 至楊倩惠老師和何櫻寧老師，以便發佈演講公告。
9. 演講者若因故需調整報告時段，請先與以上兩位老師聯絡。
10. 演講者若無法當場回應提問者的問題，請演講者於隔週上課，在講者正式報告前將該問題於課堂回覆。
11. 所報告的 paper 盡可能為五年內所發表 (**2016-2021**)，以及與海洋生物相關之研究題目 (除非相當熟稔非海洋生物之相關議題)。

Course details:

1. The formula of marks: oral presentation (60%)+ question presentation (30%)+the attitude (10%).
2. The use of any electronic devices, i.e. notebook computers, iPad, and smart phones, are prohibited during class. If this situation does arise, the device will be confiscated and returned only after class. **A 3-mark deduction will be given to the student.**
3. Presentation starts at **9:00 am**. Students late for 10 minutes will be regarded as absence.
4. Please fill up the approval from the student's supervisor one week before if any necessary reason that cannot attend the class. (The form can be downloaded on the homepage of IMB).
5. **Five marks will be deducted for unapproved absence.** A failed grade will be

given for students who are absent for 3 or more times without the approval from his (her) supervisor.

6. Title and content of the presentation should be written in English. It is advisable that the content and English of the presentation are discussed with his/her supervisor.
7. **Presentation time should be within 25-30 minutes (not over 30 minutes).** There will be a 10-minute question and discussion session after each presentation. Two marks will be given to the assigned questioners if he/she is able to raise a question, one mark will be deducted if he/she fails to raise a question. One mark will be given to unassigned students raising questions.
8. Title and abstract of the presentation should be sent by e-mail to **Dr. Chien-Hui Yang** (chyang@ntou.edu.tw) and **Dr. Ying-Ning Ho** (ynho@mail.ntou.edu.tw) one week before the scheduled presentation.
9. For any reason where a change of presentation time is inevitable, please inform Dr. Yang and Dr. Ho.
10. For questions that the speaker is unable to answer during the presentation, the speaker is required to reply the answers in the next class before the routine presentation starts.
11. The major presentation paper is better published within 5 years (**2016-2021**), and related with the marine biology (except you are familiar so much with those subjects of non-marine biology).

Week	Date	Chair	Speaker	Questioner
1	2/24	專討課程規定說明 (10:00)		
2	3/3	邱廷祥 (碩)	許德根 (博)	Jiji K (博)、黃淳筠 (碩)、葉秀鑫 (碩)
		許德根 (博)	方威廷 (博)	黃建福 (博)、林冠甫 (碩)、黃致綱 (碩)
3	3/10	方威廷 (博)	紹名閔 (博)	Priyanka M (博)、鄭豫政 (碩)、陳妍蓁 (碩)
		紹名閔 (博)	高絮娜 (博)	方威廷 (博)、李昀澂 (碩)、蔡都樣 (碩)
		高絮娜 (博)	魏珍言 (碩)	高絮娜 (博)、邱廷祥 (碩)、楊欣慈 (碩)
4	3/17	演講: 國立臺灣大學漁業科學研究所 楊姍樺助理教授 (10:00~12:00) 題目: 珊瑚骨骼環境與微生物 (English abstract will attach)		
5	3/24	顏志豪 (碩)	黃建福 (博)	許德根 (博)、陳子恩 (碩)、林順祥 (碩)
		黃建福 (博)	楊德援 (博)	辛麗娟 (博)、徐彥承 (碩)、黃梓維 (碩)
		陳子恩 (碩)	蔡都樣 (碩)	紹名閔 (博)、陳柏睿 (碩)、賴思如 (碩)
6	3/31	演講: 國立高雄科技大學漁業生產與管理系 鄭有容助理教授 (10:00~12:00) 題目: 誰殺了臺灣珊瑚礁? (Who kill coral reefs of Taiwan?)		
7	4/7	海上實習 (海研二號) [Research vessel training]		
8	4/14	魏珍言 (碩)	Jiji K (博)	高絮娜 (博)、黃淳筠 (碩)、何懷輝 (學)
		Jiji K (博)	Priyanka M (博)	楊德援 (博)、李昀澂 (碩)、魏珍言 (碩)
		Priyanka M (博)	辛麗娟 (博)	Jiji K (博)、方韋勳 (碩)、鄭博元 (碩)
9	4/21	期中考 [Mid-term examination]		
10	4/28	黃致綱 (碩)	陳子恩 (碩)	高絮娜 (博)、張哲綸 (碩)、鄭豫政 (碩)
		黃梓維 (碩)	黃淳筠 (碩)	許德根 (博)、陳妍蓁 (碩)、胡馨文 (學)
		黃淳筠 (碩)	楊欣慈 (碩)	紹名閔 (博)、黃梓維 (碩)、邱廷祥 (碩)
11	5/5	楊欣慈 (碩)	邱廷祥 (碩)	方威廷 (博)、徐彥承 (碩)、陳子恩 (碩)
		徐彥承 (碩)	林冠甫 (碩)	黃建福 (博)、蔡都樣 (碩)、林順祥 (碩)
		林冠甫 (碩)	陳浩洋 (碩)	紹名閔 (博)、賴思如 (碩)、李昀澂 (碩)
12	5/12	陳浩洋 (碩)	徐彥承 (碩)	楊德援 (博)、黃致綱 (碩)、陳柏睿 (碩)
		計畫書審查 [proposal]	陳柏睿 (碩)	
			陳妍蓁 (碩)	
13	5/19	蔡都樣 (碩)	黃致綱 (碩)	許德根 (博)、陳浩洋 (碩)、顏志豪 (碩)
		辛麗娟 (博)	顏志豪 (碩)	方威廷 (博)、張哲綸 (碩)、洪得翼 (碩)
		計畫書審查	林順祥 (碩)	
14	5/26	陳柏睿 (碩)	鄭豫政 (碩)	Priyanka M (博)、方韋勳 (碩)、顏志豪 (碩)
		計畫書審查	李昀澂 (碩)	
		[proposal]	賴思如 (碩)	
15	6/2	李昀澂 (碩)	黃梓維 (碩)	Jiji K (博)、林冠甫 (碩)、楊欣慈 (碩)
		計畫書審查	葉秀鑫 (碩)	
		[proposal]	洪得翼 (碩)	

16	6/9	計畫書審查	方韋勳 (碩)	
		[proposal]	鄭博元 (碩)	
			張哲綸 (碩)	
17	6/16	謝侑璇 (碩)	胡馨文 (學)	黃建福 (博)、鄭博元 (碩)、洪得翼 (碩)
		陳妍蓁 (碩)	何懷輝 (學)	辛麗娟 (博)、葉秀鑫 (碩)、魏珍言 (碩)
18	6/23	期末考 [Final examination]		